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 PROTOKÓŁ nr XXV/2016 

 sesji Rady Miejskiej w Suwałkach 

odbytej w dniu 30 listopada 2016 r. w godzinach 10
00

 – 14
40 

w sali konferencyjnej nr 26 Urzędu Miejskiego w Suwałkach przy ul. Mickiewicza 1. 

 

Obradom przewodniczył: 

     Zdzisław Przełomiec - przewodniczący Rady Miejskiej w Suwałkach.  

 

Radni obecni: 

1. Andrzej Paweł Chuchnowski 

2. Tadeusz Czerwiecki 

3. Zbigniew Roman De – Mezer 

4. Zbysław Wojciech Grajek 

5. Dorota Anna Jabłońska 

6. Jacek Juszkiewicz  

7. Bożena Maria Kamińska   

8. Karol Korneluk  

9. Stanisław Kulikowski  

10. Kamil Lauryn 

11. Andrzej Łuczaj  

12. Wojciech Malesiński    

13. Józef Wiesław Murawko  

14. Wojciech Pająk 

15. Zdzisław Przełomiec  

16. Anna Ruszewska 

17. Irena Bożena Schabieńska 

18. Sławomir Jan Szeszko  

19. Piotr Wasiukow 

20. Bogdan Bezdziecki 

21. Grzegorz Gorlo 

   22.  Zdzisław Koncewicz  

   23.  Andrzej Turowski   

 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

W obradach uczestniczyli: 

Prezydent Miasta Suwałk, Zastępca Prezydenta Miasta Suwałk, Skarbnik Miasta, naczelnicy 

niektórych wydziałów Urzędu Miejskiego, kierownicy inspekcji, policji i straży, sołtysi, 

prezesi i dyrektorzy niektórych jednostek organizacyjnych, przedstawiciele radia, telewizji       

i prasy.  

Listy obecności stanowią załączniki nr 2 – 5 do protokołu.  

 



2 

 

Ad pkt. 1 

Otwarcie obrad. 

 

Zdzisław Przełomiec otworzył XXV sesję Rady Miejskiej w Suwałkach, po czym powitał 

przybyłych na obrady: Czesława Renkiewicza - Prezydenta Miasta Suwałk,  Ewę B. Sidorek    

i Łukasza Kurzynę - Zastępców Prezydenta Miasta,  Wiesława Stelmacha – Skarbnika Miasta, 

przedstawicieli instytucji rządowych i powiatowych, służby mundurowe, przedstawicieli 

związków zawodowych, dyrektorów, kierowników i prezesów miejskich jednostek 

organizacyjnych, sołtysów, przedstawicieli radia, telewizji i prasy, radcę prawnego, 

naczelników i kierowników wydziałów Urzędu Miejskiego. 

Powitał przybyłych na obrady mieszkańców miasta oraz internautów i radnych Rady Miejskiej 

w Suwałkach. 

Przewodniczący stwierdził, że na 23 radnych ustawowego składu Rady w obradach sesji bierze 

udział 21 radnych w związku z powyższym istnieje wymagane kworum do podejmowania 

prawomocnych uchwał. Spóźnienia zostały zgłoszone przez radnych: Karola Korneluka              

i Wojciecha Malesińskiego. 

 

Ad pkt. 2 

Przyjęcie wniosków do porządku obrad.  

 

Zdzisław Przełomiec przypomniał, że proponowany porządek obrad został dostarczony 

radnym przy zwołaniu sesji.  

Jednocześnie poinformował, że na wniosek Prezydenta Miasta, ujęty w planie pracy Rady 

Miejskiej do rozpatrzenia w listopadzie projekt uchwały w sprawie ustalenia rozkładu godzin 

pracy aptek w Mieście Suwałki procedowany będzie w terminie późniejszym. 

Wniosek do obrad zgłosił radny Bogdan Bezdziecki, o przyjęcie stanowiska Rady Miejskiej     

w Suwałkach z dnia 30 listopada 2016 roku, w sprawie połączenia spółek PKS                        

w Białymstoku, Suwałkach, Łomży, Zambrowie i Siemiatyczach w drodze inkorporacji.  

Więcej wniosków nie zgłoszono. 

Głosowanie nad przyjęciem wniosku do porządku obrad: 

za                     - 21 radnych; 

przeciw            - 0; 

wstrzymało się - 0. 

Wniosek został przyjęty. 

Przewodniczący zaproponował aby powyższy punkt umieścić w pozycji 18. 

Przewodniczący zaproponował powołanie zespołu składającego się z przedstawicieli klubów   

i ugrupowań funkcjonujących w Radzie Miejskiej do przygotowania tego stanowiska. Klub 

„Prawo i Sprawiedliwość” zgłosił radnego Bogdana Bezdzieckiego. Klub „ Łączą nas 

Suwałki” zgłosił Zbigniewa Romana De- Mezera. Ugrupowanie” Platforma Obywatelska” 

zgłosiło Zbysława  Wojciecha Grajka. Ugrupowanie „ Sojusz Lewicy Demokratycznej” 

zgłosił Karola Korneluka. Ugrupowanie „ Blok Samorządowy” zgłosiło Józefa Wiesława 

Murawko. Zgłoszeni radni wyrazili zgodę na pracę w zespole. 

Nad powołaniem składu przeprowadzono głosowanie: 

za                     - 21 radnych; 

przeciw            - 0; 

wstrzymało się - 0. 
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Zespół w zaproponowanym składzie został zaakceptowany. 

 

Radni nie zgłosili uwag, wobec czego przyjęli następujący porządek obrad: 

1. Otwarcie obrad.  

2. Przyjęcie wniosków do porządku  obrad.  

3. Przyjęcie protokołu nr XXIV/2016 sesji Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia                             

26 października  2016 roku.    

4. Informacja o pracy Prezydenta Miasta Suwałk i wykonaniu uchwał Rady Miejskiej             

w Suwałkach od dnia  26 października  2016 roku.     

5. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w Mieście Suwałki za rok szkolny 

2015/2016. (Materiał został dostarczony 31.10.2016 r.) 

(Materiał dostępny w wersji papierowej w Biurze Rady Miejskiej pok. 118 oraz w wersji 

elektronicznej na stronie internetowej BIP Urzędu Miejskiego w Suwałkach w zakładce 

Menu podmiotowe/Rada Miejska/Materiały sesyjne i komisyjne). 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie powierzenia Gminie Suwałki zadań 

publicznych w zakresie oświaty i wychowania. 

7. Informacja z konsultacji społecznych dotyczących projektu Uchwały Rady Miejskiej         

w Suwałkach w sprawie Miejskiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii w Suwałkach na 2017 rok. 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie  Miejskiego Programu Profilaktyki                          

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii                    

w Suwałkach na 2017 rok. 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie   zmiany  nazwy Miejskiego Ośrodka Pomocy 

Społecznej na Miejski Ośrodek  Pomocy Rodzinie w Suwałkach. 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie  ustalenia kwoty dotacji przypadającej na jedną 

osobę będącą uczestnikiem lub pracownikiem Centrum Integracji Społecznej                   

w Suwałkach na lata 2017-2018.  

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego rejonu południowej części ulicy Stanisława 

Staszica w Suwałkach. 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego terenu pomiędzy ulicą Szpitalną a ulicą W. Reymonta  w Suwałkach. 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przedłużenia czasu  obowiązywania taryf dla 

zbiorowego zaopatrzenia w  wodę i zbiorowego odprowadzenia ścieków przez 

Przedsiębiorstwo Wodociągów i Kanalizacji w Suwałkach Spółka z o.o. 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia  Wieloletniego planu rozwoju              

i modernizacji urządzeń wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych Przedsiębiorstwa 

Wodociągów i Kanalizacji w Suwałkach Spółka z o.o. na lata 2016-2019. 

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu utrzymania czystości          

i porządku na terenie miasta Suwałk. 

16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie  szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia 

usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości               
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i zagospodarowania  tych odpadów w zamian za uiszczoną przez właściciela 

nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

17. Interpelacje i zapytania radnych. 

18. Przyjecie stanowiska Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 30 listopada 2016 roku,             

w sprawie połączenia spółek PKS w Białymstoku, Suwałkach, Łomży, Zambrowie             

i Siemiatyczach w drodze inkorporacji.  

19. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia stawek w podatku od nieruchomości 

na 2017 r. 

20. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia oraz określenia wysokości 

stawki opłaty prolongacyjnej. 

21. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie programu pomocy de minimis w zakresie 

zwolnień od podatku od nieruchomości dla przedsiębiorców tworzących nowe miejsca 

pracy związane z inwestycjami początkowymi na terenie Miasta Suwałk. 

22. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia zwolnienia od podatku od 

nieruchomości stanowiącego regionalną pomoc inwestycyjną na inwestycję początkową. 

23. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia trybu postępowania o udzielenie 

dotacji, sposobu jej rozliczenia oraz sposobu kontroli dotacji celowych dla rodzinnych 

ogródków działkowych. 

24. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta na  2016 rok.                            

25. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Miasta Suwałki na lata 2016–2030.  

26. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi Mariana G.                         

na działalność Prezydenta Miasta Suwałk.  

27. Rozpatrzenie projektu uchwały sprawie ustalenia osobowych stałych komisji Rady 

Miejskiej w Suwałkach. 

28. Wybór  wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej w Suwałkach.   

29. Udzielenie odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.  

30. Wnioski i oświadczenia radnych. 

31. Zamknięcie obrad. 

 

Ad pkt. 3 

Przyjęcie protokołu nr XXIV/2016 sesji Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia                             

26 października  2016 roku.    

 

Zdzisław Przełomiec poinformował, że zgodnie z § 46 Statutu Miasta Suwałk protokół obrad 

z XXIV sesji został sporządzony i wyłożony do wglądu radnym w Biurze Rady Miejskiej. 

Radni mogli zgłaszać poprawki lub uzupełnienia do protokołu nie później niż w dniu 

poprzedzającym sesję Rady Miejskiej, na której następuje przyjęcie protokołu, czyli w dniu 

29 listopada 2016 r.  

 

W wymienionym terminie do treści protokołu radni nie zgłosili poprawek i uzupełnień, wobec 

powyższego protokół nr XXIV/2016 obrad Rady Miejskiej w Suwałkach, został przyjęty. 
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Ad pkt. 4 

Informacja o pracy Prezydenta Miasta Suwałk i wykonaniu uchwał Rady Miejskiej        

w Suwałkach od dnia  26 października 2016 roku.     

Przewodniczący poinformował, że powyższa informację radni otrzymali w materiałach 

sesyjnych. Zapytał, czy są uwagi i pytania w tym zakresie. Uwag i pytań nie zgłoszono.. 

Zdzisław Przełomiec stwierdził, że Informacja o pracy Prezydenta Miasta Suwałk                    

i wykonaniu uchwał Rady Miejskiej w Suwałkach od dnia  26 października 2016 roku         

została przyjęta.  

 Informacja stanowi załącznik nr 6  do protokołu.  

 

Ad pkt. 5 

Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w Mieście Suwałki za rok szkolny 

2015/2016. 

Z. Przełomiec poinformował, że informacja została przekazana radnym w dniu 31.10.2016 

roku oraz była przedmiotem posiedzenia Komisji Oświaty i Wychowania w dniu 23 listopada 

2016 roku. 

Z. Przełomiec poprosił Ewę Beatę Sidorek – Zastępcę Prezydenta Miasta Suwałk                     

o przedstawienie informacji. E Sidorek poprosiła przedstawicieli Okręgowej Komisji 

Egzaminacyjnej w Łomży o przedstawienie informacji.  Informację przedstawiły Pani 

Elżbieta Prószyńska- kierownik Pracowni ds. Analiz Wyników Egzaminacyjnych- Okręgowej 

Komisji Egzaminacyjnej w Łomży oraz Pani Maria Fromelc - Chmielewska - ekspert               

w  Pracowni ds. Analiz Wyników Egzaminacyjnych - Okręgowej Komisji Egzaminacyjnej    

w Łomży. 

Informacja  stanowi załącznik nr 7 do protokołu.   

Nie było dyskusji. 

Z. Przełomiec stwierdził, że informacja została przyjęta. 

 

Ad pkt. 6 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie powierzenia Gminie Suwałki zadań 

publicznych w zakresie oświaty i wychowania. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały 

- załącznik nr 8  do protokołu. 

 

Anna Ruszewska- przewodnicząca Komisji Oświaty i Wychowania przedstawiła opinię 

Komisji- załącznik nr 9  do protokołu. 

 

Józef W. Murawko- przewodniczący Komisji Finansowo- Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji- załącznik nr 10  do protokołu. 

 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 
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Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                – 21 radnych,   

 przeciw       – 0, 

  wstrzymał się      – 0. 

 

Jednogłośnie została podjęta 

 

Uchwała Nr XXV/308/2016 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 30 listopada 2016 r. 

w sprawie powierzenia Gminie Suwałki zadań publicznych w zakresie oświaty                   

i wychowania. 

-stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

 

Ad pkt. 7 

Informacja z konsultacji społecznych dotyczących projektu Uchwały Rady Miejskiej              

w Suwałkach w sprawie Miejskiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii w Suwałkach na 2017 rok. 

Z. Przełomiec poinformował, że niniejsza informacja była przedmiotem posiedzenia Komisji 

Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa w dniu 30 listopada 2016 roku. Członkowie komisji nie 

wnieśli uwag do przedłożonego materiału. 

Uwag i wniosków nie stwierdzono.  

Informacja została przyjęta. 

Informacja stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

                                                                                                                    

Ad pkt. 8 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie  Miejskiego Programu Profilaktyki                          

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii                    

w Suwałkach na 2017 rok. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały 

- załącznik nr 13  do protokołu. 

 

Dorota A. Jabłońska - przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa 

przedstawiła opinię Komisji - załącznik nr 14  do protokołu. 

 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                – 22 radnych,   

 przeciw       – 0, 

  wstrzymał się      – 0. 

 

Jednogłośnie została podjęta 

                                                    Uchwała Nr XXV/309/2016 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 30 listopada 2016 r. 
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w sprawie Miejskiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii  w Suwałkach na 2017 rok. 

-stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

 

Ad pkt. 9 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany  nazwy Miejskiego Ośrodka Pomocy 

Społecznej na Miejski Ośrodek  Pomocy Rodzinie w Suwałkach. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały 

- załącznik nr 16  do protokołu. 

 

Dorota A. Jabłońska - przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa 

przedstawiła opinię Komisji - załącznik nr 17  do protokołu. 

 

Józef W. Murawko- przewodniczący Komisji Finansowo- Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji- załącznik nr 18  do protokołu. 

 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                – 22 radnych,   

 przeciw       – 0, 

  wstrzymał się      – 0. 

 

Jednogłośnie została podjęta 

Uchwała Nr XXV/310/2016 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 30 listopada 2016 r. 

w sprawie   zmiany  nazwy Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej na Miejski Ośrodek  

Pomocy Rodzinie w Suwałkach. 

-stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 

 

Ad pkt. 10 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie  ustalenia kwoty dotacji przypadającej na 

jedną osobę będącą uczestnikiem lub pracownikiem Centrum Integracji Społecznej                   

w Suwałkach na lata 2017-2018.  

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały 

- załącznik nr 20  do protokołu. 

Dorota A. Jabłońska - przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa 

przedstawiła opinię Komisji - załącznik nr 21  do protokołu. 

 

Józef W. Murawko- przewodniczący Komisji Finansowo- Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji- załącznik nr 22  do protokołu. 
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Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                – 22 radnych,   

 przeciw       – 0, 

  wstrzymał się      – 0. 

 

Jednogłośnie została podjęta 

Uchwała Nr XXV/311/2016 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 30 listopada 2016 r. 

w sprawie  ustalenia kwoty dotacji przypadającej na jedną osobę będącą uczestnikiem 

lub pracownikiem Centrum Integracji Społecznej  w Suwałkach na lata 2017-2018.           

-stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 

 

Ad pkt. 11 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego rejonu południowej części ulicy Stanisława 

Staszica w Suwałkach. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały 

- załącznik nr 24 do protokołu. 

 

Zdzisław Koncewicz – przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego 

przedstawił opinię Komisji - załącznik nr 25  do protokołu. 

 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                – 21 radnych,   

 przeciw       – 0, 

  wstrzymał się      – 0. 

 

Jednogłośnie została podjęta 

Uchwała Nr XXV/312/2016 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 30 listopada 2016 r. 

w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego rejonu południowej części ulicy Stanisława Staszica w Suwałkach. 

           -stanowi załącznik nr 26 do protokołu. 

 

Ad pkt. 12 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego terenu pomiędzy ulicą Szpitalną a ulicą W. Reymonta  w Suwałkach. 
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Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały                 

z autopoprawką-  załącznik nr 27 do protokołu. 

 

Zdzisław Koncewicz – przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego 

przedstawił opinię Komisji - załącznik nr 28  do protokołu. 

 

Józef W. Murawko- przewodniczący Komisji Finansowo- Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji- załącznik nr 29  do protokołu. 

 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                – 22 radnych,   

 przeciw       – 0, 

  wstrzymał się      – 0. 

 

Jednogłośnie została podjęta 

Uchwała Nr XXV/313/2016 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 30 listopada 2016 r. 

w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu pomiędzy ulicą 

Szpitalną a ulicą W. Reymonta  w Suwałkach.                                                                        

- stanowi załącznik nr 30 do protokołu. 

 

Ad pkt. 13 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przedłużenia czasu  obowiązywania taryf dla 

zbiorowego zaopatrzenia w  wodę i zbiorowego odprowadzenia ścieków przez 

Przedsiębiorstwo Wodociągów i Kanalizacji w Suwałkach Spółka z o.o. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały                 

z autopoprawką-  załącznik nr 31 do protokołu. 

 

Dorota A. Jabłońska - przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa 

przedstawiła opinię Komisji - załącznik nr 32  do protokołu. 

 

Zdzisław Koncewicz – przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego 

przedstawił opinię Komisji - załącznik nr 33  do protokołu. 

 

Józef W. Murawko- przewodniczący Komisji Finansowo- Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji- załącznik nr 34  do protokołu. 

 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                – 22 radnych,   

 przeciw       – 0, 

  wstrzymał się      – 0. 
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Jednogłośnie została podjęta 

Uchwała Nr XXV/314/2016 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 30 listopada 2016 r. 

w sprawie przedłużenia czasu  obowiązywania taryf dla zbiorowego zaopatrzenia            

w  wodę i zbiorowego odprowadzenia ścieków przez Przedsiębiorstwo Wodociągów          

i Kanalizacji w Suwałkach Spółka z o.o.                                                                                       

- stanowi załącznik nr 35 do protokołu 

 

Ad pkt. 14 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia  Wieloletniego planu rozwoju              

i modernizacji urządzeń wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych Przedsiębiorstwa 

Wodociągów i Kanalizacji w Suwałkach Spółka z o.o. na lata 2016-2019. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały                 

z autopoprawką-  załącznik nr 36 do protokołu. 

 

Zdzisław Koncewicz – przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego 

przedstawił opinię Komisji - załącznik nr 37  do protokołu. 

 

Józef W. Murawko- przewodniczący Komisji Finansowo- Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji- załącznik nr 38  do protokołu. 

 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                – 22 radnych,   

 przeciw       – 0, 

  wstrzymał się      – 0. 

 

Jednogłośnie została podjęta 

Uchwała Nr XXV/315/2016 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 30 listopada 2016 r. 

w sprawie przedłużenia czasu  obowiązywania taryf dla zbiorowego zaopatrzenia            

w  wodę i zbiorowego odprowadzenia ścieków przez Przedsiębiorstwo Wodociągów          

i Kanalizacji w Suwałkach Spółka z o.o.                                                                                       

- stanowi załącznik nr 39 do protokołu 

 

Ad pkt. 15 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu utrzymania czystości          

i porządku na terenie miasta Suwałk. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały                 

z autopoprawką-  załącznik nr 40 do protokołu. 
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Dorota A. Jabłońska - przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa 

przedstawiła opinię Komisji - załącznik nr 41  do protokołu. 

 

Zdzisław Koncewicz – przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego 

przedstawił opinię Komisji - załącznik nr 42  do protokołu. 

 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                – 22 radnych,   

 przeciw       – 0, 

  wstrzymał się      – 0. 

 

Jednogłośnie została podjęta 

Uchwała Nr XXV/316/2016 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 30 listopada 2016 r. 

w sprawie przyjęcia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie miasta 

Suwałk. 

- stanowi załącznik nr 43 do protokołu 

 

Ad pkt. 16 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie  szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia 

usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości               

i zagospodarowania  tych odpadów w zamian za uiszczoną przez właściciela 

nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały                 

z autopoprawką-  załącznik nr 44 do protokołu. 

 

Dorota A. Jabłońska - przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa 

przedstawiła opinię Komisji - załącznik nr 45  do protokołu. 

 

Zdzisław Koncewicz – przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego 

przedstawił opinię Komisji - załącznik nr 46  do protokołu. 

 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                – 22 radnych,   

 przeciw       – 0, 

  wstrzymał się      – 0. 

 

Jednogłośnie została podjęta 

Uchwała Nr XXV/317/2016 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 30 listopada 2016 r. 
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w sprawie  szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania 

odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości  i zagospodarowania  tych odpadów 

w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi.                                                                                                            

- stanowi załącznik nr 47 do protokołu 

 

Ad pkt. 17 

Interpelacje i zapytania radnych. 

Kamil Lauryn. 

1. Radny zapytał czy istnieje możliwość wprowadzenia i udostępnienia służbom medycznym, 

Policji, Straży Pożarnej, Straży Miejskiej uniwersalnego kodu dostępu do szlabanów, 

domofonów. Rozwiązanie takie ułatwi dostęp do obiektów o każdej porze dnia i nocy bez 

konieczności angażowania osób trzecich. 

Bogdan Bezdziecki. 

1. Radny zaproponował, aby zaprzestać prac nad planem zagospodarowania przestrzennego    

w obrębie ulicy Wigierskiej. Stwierdził, że nie uwzględniono sugestii wszystkich 

mieszkańców. Chodzi głównie o zbyt dużą szerokość pasa drogowego, co spowodowuje 

wyburzenie części nieruchomości i zbyt dużą ingerencję we własność prywatną. Radny 

popiera umożliwienie wprowadzenia zabudowy jednorodzinnej wzdłuż linii Czarnej Hańczy.  

2. Radny zauważa brak oznakowania dojazdu do Parku Naukowo- Technologicznego Polska- 

Wschód w Suwałkach Sp. z o.o. Osoby spoza Suwałk mają problemy z odnalezieniem 

dojazdu.  

3. Radny nie jest zadowolony z pracy służb odpowiedzialnych za odśnieżanie miasta. Według 

radnego w ostatnich latach znacznie pogorszyły się standardy odśnieżania suwalskich ulic. 

Jacek Juszkiewicz.  

1. Radny zwrócił uwagę, że w wyniku wprowadzania nowych planów zagospodarowania 

przestrzennego zagrożonych jest wiele obiektów zabytkowych. Dotyczy to ulic Wigierskiej, 

Kamedulskiej, Gałaja. Budynki tam usytuowane, choć nie są perłami architektury, tworzą 

historyczną zabudowę Suwałk. W Suwałkach jest wiele obiektów zabytkowych będących          

w bardzo złym stanie technicznym. Są to m.in. browar i elektrownia przy ulicy Sejneńskiej. 

2. Radny zapytał, czy w związku z zapisami w projekcie umowy pomiędzy Wojewodą 

Podlaskim, a Miastem Suwałki dotyczącymi boisk „Orlik”, Miasto zobowiązało się do 

zatrudnienia trenerów na okres nie mniejszy niż 10 lat od oddania boiska do użytkowania. 

Radny zapytał, czy ostatnie zwolnienia trenerów zatrudnionych na „Orlikach” nie wywołają 

negatywnych skutków prawnych ze strony Wojewody w stosunku do Miasta Suwałki. 

3. Radny zwrócił uwagę na zły stan sztukaterii na zwieńczeniu elewacji kamienicy przy ulicy 

Mickiewicza 5 co budzi obawy o bezpieczeństwo przechodniów.  

4. Radny zapytał o możliwość zarezerwowania jednej z zatok parkingowych za budynkiem      

I Liceum Ogólnokształcącego na wyłączność użytkowników szkoły, tj. rodziców, nauczycieli, 

uczniów.  

5. Radny zapytał, kiedy zostanie zrealizowana termomodernizacja budynków I Liceum 

Ogólnokształcącego w Suwałkach. 
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Zbigniew R. De- Mezer. 

1. Radny ponownie zgłosił problem  komunikacyjny przy sklepie Biedronka i Szkole 

Podstawowej nr 4 przy ulicy Wojska Polskiego. Zapytał kiedy parking zostanie 

skomunikowany z ulicą Sportową? 

2.  Radny zauważył problem zmniejszającego się bezpieczeństwa w ruchu drogowym na DK 

nr 8. Prosił, aby Policja poczyniła niezbędne kroki w celu przywrócenia porządku                                  

i przestrzegania przepisów prawa.  

3. Radny pyta w imieniu mieszkańców Osiedla II i ulicy Emilii Plater, dlaczego Policja nie 

stosuje w tych regionach partoli pieszych, a jedynie zmotoryzowane. Według radnego              

i mieszkańców, Straż Miejska poprzez patrole piesze wchodzi w głąb osiedla, a Policja 

przejeżdża głównymi ulicami. Radny poprosił o patrole piesze w tych rejonach. 

Piotr Wasiukow. 

1.  Według odczuć radnego, po zastosowaniu automatycznego systemu opuszczania zapór na 

przejeździe kolejowym na ulicy Sejneńskiej, znacząco wydłużył się czas oczekiwania na 

wolny przejazd. W związku z tym zaczęły tworzyć się ogromne korki. Mieszkańcy proszą       

o interwencję w tej sprawie. 

Józef W. Murawko 

1. Radny stwierdził, że tzn. pomników wstydu czyli zabytków w złym stanie w mieście 

Suwałki jest dużo więcej niż wymienił radny Jacek Juszkiewicz. Zaproponował, aby zająć się 

tym tematem podczas prac właściwych komisji. 

2. Radny zapytał jak wygląda stan prac przy budowie  obwodnicy Suwałk. 

3. Zapytał również, czy w Mieście Suwałki obowiązuje regulamin wynagradzania 

zawodników, trenerów za szczególne osiągnięcia i wyniki sportowe.  

Karol Korneluk. 

1.  Radny zapytał jak wygląda perspektywa redukcji zatrudnienia nauczycieli w Suwałkach       

w związku z reformą edukacji. 

2.  Zapytał o zamiar wprowadzenia w naszym mieście Centrum Usług Wspólnych i jego 

ewentualny  wpływ na redukcję zatrudnienia kadry administracyjnej w objętych tym Centrum 

jednostkach, w szczególności oświatowych. 

Wojciech Malesiński.  

1.Radny zapytał, czy jest możliwe ograniczenie lub wyeliminowanie ruchu pojazdów 

ciężarowych na ulicy Powstańców Wielkopolskich. Dotyczy to zwłaszcza pojazdów 

ciężarowych transportujących żwir. 

 

 Zdzisław Przełomiec poinformował, że odpowiedzi na interpelacje i pytania radnych udzieli 

Prezydent Miasta przy realizacji 29 punktu porządku obrad lub pisemnie w terminie 14 dni. 

 

Ad pkt. 18 

Przyjecie stanowiska Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 30 listopada 2016 roku,             

w sprawie połączenia spółek PKS w Białymstoku, Suwałkach, Łomży, Zambrowie             

i Siemiatyczach w drodze inkorporacji.  

Stanowisko stanowi załącznik nr 48 do protokołu. 
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Ad pkt. 19 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia stawek w podatku od 

nieruchomości na 2017 r. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały                 

z autopoprawką-  załącznik nr 49 do protokołu. 

 

Józef W. Murawko- przewodniczący Komisji Finansowo- Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji- załącznik nr 50  do protokołu. 

 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                – 20 radnych,   

 przeciw       – 0, 

  wstrzymał się      – 0. 

 

Jednogłośnie została podjęta 

Uchwała Nr XXV/318/2016 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 30 listopada 2016 r. 

w sprawie określenia stawek w podatku od nieruchomości na 2017 r.                                       

- stanowi załącznik nr 51 do protokołu 

 

Ad pkt. 20 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia oraz określenia wysokości 

stawki opłaty prolongacyjnej. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały                

- załącznik nr 52 do protokołu.  

 

Józef W. Murawko- przewodniczący Komisji Finansowo- Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji- załącznik nr 53  do protokołu. 

 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                – 20 radnych,   

 przeciw       – 0, 

  wstrzymał się      – 0. 

 

Jednogłośnie została podjęta 

Uchwała Nr XXV/319/2016 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 30 listopada 2016 r. 

w sprawie wprowadzenia oraz określenia wysokości stawki opłaty prolongacyjnej.             

- stanowi załącznik nr 54 do protokołu 
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Ad pkt. 21 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie programu pomocy de minimis w zakresie 

zwolnień od podatku od nieruchomości dla przedsiębiorców tworzących nowe miejsca 

pracy związane z inwestycjami początkowymi na terenie Miasta Suwałk. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały                

- załącznik nr 55 do protokołu.  

Zdzisław Koncewicz – przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego 

przedstawił opinię Komisji - załącznik nr 56  do protokołu. 

 

Józef W. Murawko- przewodniczący Komisji Finansowo- Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji- załącznik nr 57  do protokołu. 

 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                – 19 radnych,   

 przeciw       – 0, 

  wstrzymał się      – 0. 

 

Jednogłośnie została podjęta 

Uchwała Nr XXV/320/2016 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 30 listopada 2016 r. 

w sprawie programu pomocy de minimis w zakresie zwolnień od podatku od 

nieruchomości dla przedsiębiorców tworzących nowe miejsca pracy związane                    

z inwestycjami początkowymi na terenie Miasta Suwałk.                                                          

- stanowi załącznik nr 58 do protokołu 

 

Ad pkt. 22 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia zwolnienia od podatku od 

nieruchomości stanowiącego regionalną pomoc inwestycyjną na inwestycję początkową. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały                

- załącznik nr 59 do protokołu.  

 

Zdzisław Koncewicz – przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego 

przedstawił opinię Komisji - załącznik nr 60  do protokołu. 

 

Józef W. Murawko- przewodniczący Komisji Finansowo- Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji- załącznik nr 61 do protokołu. 

 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                – 20 radnych,   

 przeciw       – 0, 

  wstrzymał się      – 0. 
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Jednogłośnie została podjęta 

 

Uchwała Nr XXV/321/2016 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 30 listopada 2016 r. 

w sprawie udzielenia zwolnienia od podatku od nieruchomości stanowiącego regionalną 

pomoc inwestycyjną na inwestycję początkową.                                                                       

- stanowi załącznik nr 62 do protokołu 

 

Ad pkt. 23 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia trybu postępowania o udzielenie 

dotacji, sposobu jej rozliczenia oraz sposobu kontroli dotacji celowych dla rodzinnych 

ogródków działkowych. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały                

- załącznik nr 63 do protokołu.  

 

Dorota A. Jabłońska - przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa 

przedstawiła opinię Komisji - załącznik nr 64  do protokołu. 

 

Józef W. Murawko- przewodniczący Komisji Finansowo- Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji- załącznik nr 65 do protokołu. 

 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                – 20 radnych,   

 przeciw       – 0, 

  wstrzymał się      – 0. 

 

Jednogłośnie została podjęta 

Uchwała Nr XXV/322/2016 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 30 listopada 2016 r. 

w sprawie określenia trybu postępowania o udzielenie dotacji, sposobu jej rozliczenia 

oraz sposobu kontroli dotacji celowych dla rodzinnych ogródków działkowych.                

- stanowi załącznik nr 66 do protokołu 

 

Ad pkt. 24 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta na  2016 rok.        

                     

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały                

- załącznik nr 67 do protokołu.  

 

Józef W. Murawko- przewodniczący Komisji Finansowo- Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji- załącznik nr 68  do protokołu. 
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Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                – 20 radnych,   

 przeciw       – 0, 

  wstrzymał się      – 0. 

 

Jednogłośnie została podjęta 

Uchwała Nr XXV/323/2016 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 30 listopada 2016 r. 

w sprawie zmian w budżecie miasta na  2016 rok. 

- stanowi załącznik nr 69 do protokołu. 

 

Ad pkt. 25 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Miasta Suwałki na lata 2016–2030.  

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały                

- załącznik nr 70 do protokołu.  

 

Józef W. Murawko- przewodniczący Komisji Finansowo- Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji- załącznik nr 71  do protokołu. 

 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                – 20 radnych,   

 przeciw       – 0, 

  wstrzymał się      – 0. 

 

Jednogłośnie została podjęta 

Uchwała Nr XXV/324/2016 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 30 listopada 2016 r. 

w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Miasta Suwałki                            

na lata 2016–2030.                                                                                                                       

- stanowi załącznik nr 72 do protokołu. 

 

Ad pkt. 26 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi Mariana G.                         

na działalność Prezydenta Miasta Suwałk.  

 

Zbigniew R. De-Mezer- przewodniczący Komisji Rewizyjnej przedstawił opinię Komisji                

- załącznik nr 73 do protokołu.  

 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 
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Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                – 21 radnych,   

 przeciw       – 0, 

  wstrzymał się      – 0. 

 

Jednogłośnie została podjęta 

Uchwała Nr XXV/325/2016 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 30 listopada 2016 r. 

 w sprawie rozpatrzenia skargi Mariana G. na działalność Prezydenta Miasta Suwałk. 

- stanowi załącznik nr 74 do protokołu. 

 

 

Ad pkt. 27 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia osobowych stałych komisji Rady 

Miejskiej w Suwałkach. 

Z. Przełomiec poinformował, że radny Wojciech Pająk złożył rezygnację z zasiadania           

w Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa, jednocześnie wyraził chęć pracy w Komisji 

Kultury, Sportu i Turystyki. W związku z tym zachodzi konieczność ustalenia składów 

osobowych stałych komisji Rady Miejskiej w Suwałkach. 

Wniosek stanowi załącznik nr 75 do protokołu. 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                – 21 radnych,   

 przeciw       – 0, 

  wstrzymał się      – 0. 

 

Jednogłośnie została podjęta 

Uchwała Nr XXV/326/2016 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 30 listopada 2016 r. 

w sprawie ustalenia osobowych stałych komisji Rady Miejskiej w Suwałkach. 

- stanowi załącznik nr 76 do protokołu. 

 

Ad pkt. 28 

Wybór  wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej w Suwałkach.   

 

Zdzisław Przełomiec stwierdził, że zgodnie z art. 19 ust 1 Ustawy z dnia 8 marca 1990r.              

o samorządzie gminnym – „ Rada gminy wybiera ze swego grona wiceprzewodniczącego 

bezwzględną większością głosów, w obecności co najmniej połowy ustawowego składu rady        

w głosowaniu tajnym”.  

Przewodniczący zapytał czy będą zgłoszone kandydatury. 

Nie zgłoszono kandydatur. 

Zdzisław Przełomiec stwierdził, że w wyniku braku kandydatur, realizacja punktu stała się 

bezprzedmiotowa. 
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Ad pkt. 29 

Udzielenie odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

 

Odpowiedzi na zadane pytania udzielił Prezydent Miasta Suwałk Czesław Renkiewicz ,               

w kwestiach dotyczących bezpieczeństwa wypowiedział się Jacek Tarnowski- Komendant 

Miejski Policji zaś  w sprawie ochrony zabytków informacji udzielił Adam Żywiczyński- 

Miejski Konserwator Zabytków.   

 

Kamilowi Laurynowi. 

1.  Prezydent stwierdził, że wprowadzenie i udostępnienie uniwersalnego kodu dostępu do 

obiektów wymaga szczegółowej analizy, zarówno pod względem technicznym jak też pod 

względem bezpieczeństwa mieszkańców.  Jacek Tarnowski-Komendant Miejski Policji poparł 

pomysł radnego dodając, że takie rozwiązanie usprawniłoby pracę operacyjną Policji. 

Bogdanowi Bezdzieckiemu. 

1. Prezydent potwierdził żywiołową dyskusję podczas spotkania z mieszkańcami  ul. Wigierskiej. 

Padło wiele propozycji ze strony mieszkańców. Było tez wiele obaw związanych                                       

z wprowadzeniem nowego planu zagospodarowania przestrzennego tego rejonu. Prezydent po raz 

kolejny oświadczył, że nie planuje się poszerzenia ulicy Wigierskiej, a jeśli nadejdzie taka 

konieczność to dopiero po roku 2025. Zapisy w planie dotyczące szerokości pasa drogowego 

zostały podane według obowiązujących obecnie przepisów-wymogów technicznych. Gdyby 

pozostawiono w nim szerokość pasa drogowego ulicy Wigierskiej zgodnie ze stanem obecnym, 

plan zostałby odrzucony przez organ nadzoru.   Stąd zapis rodzący sprzeciw mieszkańców jest 

zapisem czysto technicznym. Uchwalenie nowego planu jest konieczne do uporządkowania           

i rozwoju tego terenu. 

2.  W sprawie braku lub słabego oznakowania dojazdu do Parku Naukowo-Technologicznego 

Polska-Wschód Sp. z o.o., Prezydent polecił przeanalizować możliwości rozwiązania tego 

problemu Zarządowi Dróg i Zieleni w Suwałkach oraz PNTPW Sp. z o.o. Prezydent nie 

przewiduje problemów w rozwiązaniu tej sprawy. 

3. Prezydent przypomniał, że kolejność odśnieżania miasta nie jest działaniem 

spontanicznym. Od czterech lat, niezmiennie, jest ustalona kolejność odśnieżania dróg, co 

Zarząd Dróg i Zieleni w Suwałkach skutecznie czyni. 

Jackowi Juszkiewicz. 

1. Adam Żywiczyński - Miejski Konserwator Zabytków poinformował, że właściciele 

budynku po byłym browarze stanęli przed sadem. Sąd zobowiązał właścicieli do 

przeprowadzenia remontu zabezpieczającego.  

Właściciel budynku po byłej starej elektrowni wystąpił  z wnioskiem o wykreślenie obiektu         

z rejestru zabytków. W grudniu br. zostaną przeprowadzone oględziny obiektu. Na chwilę 

obecną, właściciel ma koncepcję architektoniczną na wykorzystanie budynku na cele 

publiczne i handlowe. Obiekt jest w tej chwili dobrze zabezpieczony, aby nie ulegał 

degradacji. 

2. Prezydent poinformował, że sprawdzi zapisy umowy w sprawie obowiązku zatrudnienia 

trenerów na boiskach „Orliki”. Przypomniał również, że na okres wakacji, przy boiskach typu 

„Orlik” zostali zatrudnieni zewnętrzni animatorzy co po pewnych wcześniejszych obawach 

okazało się bardzo dobrym pomysłem.  
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3.  Adam Żywiczyński- Miejski Konserwator Zabytków poinformował, że właściciel budynku  

przy ulicy Mickiewicza 5 został zobowiązany do sprawdzenia i naprawy elementów 

ruchomych elewacji. Poinformował również, że z właścicielami budynku przy ulicy 

Hamerszmitta 13, który jest również w złym stanie technicznym, a właściciele nie wykazują 

woli poprawy jego stanu, Miasto Suwałki spotyka się w grudniu br. w sądzie.  

4. W sprawie rezerwacji miejsc parkingowych umiejscowionych za budynkiem I Liceum 

Ogólnokształcącego, Prezydent poinformował, że nie widzi takiej potrzeby ponieważ miejsc 

parkingowych w pobliżu  jest 107 i wszyscy zainteresowani bez problemu znajdą miejsce aby 

zaparkować swój pojazd.  

5. Prezydent poinformował, że termomodernizacja budyneku I Liceum Ogólnokształcącego 

przyniesie niewielki efekt termomodernizacyjny. Stąd, niestety nie uda się uzyskać 

dofinansowania na ten cel ze środków zewnętrznych. Budynek będzie etapowo remontowany 

ze środków budżetowych Miasta Suwałki.  

Zbigniewowi Romanowi De- Mezer. 

1. Prezydent poinformował, że zostało wydane pozwolenie na rozbudowę obiektu 

handlowego Biedronka przy ulicy Wojska Polskiego. W ramach prac, inwestor wybuduje 

połączenie komunikacyjne parkingu z ulicą Sportową. 

2. Jacek Tarnowski- Komendant Miejski Policji poinformował, że Policja dobrze wywiązuje 

się ze swoich obowiązków, jest obecna i w razie popełnienia wykroczenia, karze kierowców. 

Przypomniał, że już dwukrotnie kierował wniosek do zarządcy DK nr 8   o wprowadzenie 

zakazu wyprzedzania dla samochodów ciężarowych. Bez skutku.  W ostatnim czasie wniosek 

został ponowiony. W sprawie patrolowania Osiedla II i ulicy Emilii Plater, poinformował, że 

od września br. do chwili obecnej było 87 patroli pieszych w tych rejonach. Przypomniał, że 

głównym zadaniem policji jest reagowanie na konkretne zdarzenia. Zwrócił też uwagę, że nie 

ma konieczności zwiększania partoli pieszych Policji skoro te tereny patroluje również pieszo 

Straż Miejska. Nadmienił, że jeszcze nie do końca wydatkowano środki finansowe przyznane 

przez Radę Miejską w Suwałkach dla miejscowej Policji. 

Piotrowi Wasiukow. 

1. Prezydent poinformował, że zwróci się do PKP S.A. o korektę ustawień automatyki 

sterującej opuszczaniem rogatek na przejeździe kolejowym na ulicy Sejneńskiej                      

w Suwałkach i ma  nadzieję na skrócenie czasu oczekiwania na przejazd pociągu. 

Józefowi Wiesławowi Murawko. 

1. Prezydent poprosił radnych, aby na komisjach składali konkretne propozycje                                 

i rozwiązania, które pomogą w zlikwidowaniu problemu złego stanu budynków w Suwałkach. 

2. Prezydent przedstawił radnym harmonogram prac nad obwodnicą. Poinformował                            

o możliwości niedotrzymania terminów ze względu na opieszałość urzędników w pracach nad 

wydaniem stosownych decyzji. Ostrzegał, że jeśli wykonawca nie otrzyma decyzji przed 

końcem lutego, to budowa może się opóźnić. Powodem tego jest możliwość dokonania 

wycinki drzew  do końca lutego, później zaczyna się okres lęgowy ptaków. 

3. Prezydent poinformował radnego, że w Suwałkach funkcjonuje program „Zdolny 

Suwalczanin” i w nim zawarte są kryteria, regulaminy oraz zasady wspierania sportowców        

i ich trenerów. Nadmienił, że będzie wdzięczny za wszelkie propozycje usprawnień 

programu. 
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Karolowi Kornelukowi. 

1.  Prezydent, z przykrością stwierdził, że w związku z przeprowadzaną reformą edukacji 

należy liczyć się z redukcją etatów nauczycieli. Chociaż strona rządowa zapewnia, że 

nauczyciele nie stracą pracy, jednak realizm oceny sytuacji wskazuje  negatywny scenariusz. 

2.  Prezydent poinformował, że w chwili obecnej, nad ewentualnym powołaniem Centrum 

Usług Wspólnych pracuje zespół, który określi, czy taki system jest miastu potrzebny. Od               

1 stycznia wchodzą w życie przepisy o  konsolidacji podatku od towarów i usług VAT. 

Miasto musi wprowadzić system umożliwiający przepływ informacji. Na tym etapie 

rozważania o celowości wprowadzenia CUW jest za wcześniej na rozmowy o możliwych 

redukcjach zatrudnienia personelu administracyjnego. Zespół w sprawie CUW do końca 

lutego przedstawi swoją opinię. 

Wojciechowi Malesińskiemu.  

1. Jacek Tarnowski- Komendant Miejski Policji poinformował, że na ulicy Powstańców 

Wielkopolskich obowiązuje zakaz ruchu pojazdów o tak dużej dopuszczalnej masie 

całkowitej jak ciężarówki ze żwirem. Policja zatrzymuje pojazdy do kontroli, po czym 

okazuje się, że przewoźnicy posiadają zezwolenie C18 umożliwiające  poruszanie się po tej 

ulicy. 

Prezydent poinformował , iż szczegółowe dane w temacie wydanych zezwoleń C18 przekaże 

Tomasz Drejer dyr. ZDiZ w Suwałkach. 

 

Ad pkt. 30 

Wnioski i oświadczenia radnych. 

Wniosków i oświadczeń radnych nie stwierdzono. 

 

Ad pkt. 31  

Zamknięcie obrad. 

Przewodniczący zamknął XXV sesję Rady Miejskiej. podziękował za spotkanie.  

Na tym protokół zakończono.  

                                                                                                        Przewodniczący 

                                                                                             Rady Miejskiej w Suwałkach        

 

 

                                                                                                                         Zdzisław Przełomiec 

 

 

 

 

 

Protokół sporządził:                                                                  
Marcin Andrzej Szypulski 

 

Inspektor w Biurze Rady Miejskiej  

Urzędu Miejskiego w Suwałkach  

 


